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玉米自交系及杂交种抗青枯病鉴定 
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摘要   1986-1989年采用自然鉴定和人工土壤接种鉴定的方法，对602份玉米材料的青枯病抗性进行了鉴定。人

工接种鉴定397份，其中204份材料表现抗病。在正常年份，人工接种鉴定效果明显好于自然鉴定，但在重病区或
青枯病流行年份，在尚未具备人工接种条件时，利用自然发病作为选育抗病材料仍有一定效果。玉米苗期接种青
枯病重于成株期接种，青枯病对玉米的危害主要降低了玉米的百粒重，造成玉米减产；对玉米籽粒营养万分影响
不大。 
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Test for Resistance of Corn Inbred Lines and Hybrids to Corn Stalk Rot

Wang Kui-sheng,Wang Dian-chang,Han Zhi-jing

Corn Research Institute, Shandong Academy of Agricultural Sciences, Jinan,250100

Abstract  Field tests for resistance of 602 entries of corn inbred lines and hybrids to basal stalk rot under conditions of natu
ral infection and artificial inoculation(into the soil) were carried out tfon 1986-1989. Of the 397 entries tested under artificia
l inoculation,204 were found resistant, indicating that test carried out under artifical inoculation
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